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Den som tar sig an 
 
”Lärjungarna började undra vem som var den störste 
av dem. Jesus, som visste vad de tänkte i sina hjärtan, 
tog ett barn och ställde det bredvid sig och sade till 
dem: ”Den som tar emot detta barn i mitt namn, han 
tar emot mig, och den som tar emot mig, han tar 
emot honom som har sänt mig. Ty den minste av er 
alla, han är stor.” Luk 9:46-49 
 
Vem är störst? Vem är starkast? Vem har mest 
inflytande? Vem påverkar mest? Vems röst väger 
tyngst? Vem är andligast? Vem har bäst betalt? Vem 
är smartast? Vem är … 
 
Listan på sätt där vi jämför oss med varandra kan 
göras lång. Jämförelsesjukan är en farlig sjukdom. Den 
ska man passa sig för. Den förtär oss. Det slutar med 
att vi antingen ser ner på oss själva, eller så ser vi ner 
på andra.  
 
När lärjungarna börjar 
tvista om vem som är 
störst tar Jesus ett barn 
och ställer det mitt 
ibland dem för att lära 
dem något.  
Det här finns 
återberättat i tre av 
evangelierna. I Matteus 
står de ord som vi 
oftast stannar till inför: 
”Om ni inte omvänder 
er och blir som barnen 
kommer ni aldrig in i himmelriket”. 
När vi funderar kring detta brukar vi ofta landa i 
barnens oskuldsfullhet, i barnens behov av stöd och 
hjälp och i barnens tillit.  
 
I den text som vi har läst idag, och även i Markus 
återberättande av samma händelse, finns inte detta 
med att omvända sig och bli som ett barn med.  Här är 
istället hela fokus på ”den som tar emot ett barn i mitt 
namn, han tar emot mig…” 
 
Jesus lyfter fram den som tar sig an, den som visar 
omsorg, den som bryr sig om de små. Där finns 
storheten. Detta är något helt annat än att ängsligt  
 
 

 
 
bevaka positioner och jämföra sig. Detta är något som 
Jesus värdesätter.  
 
I vårt samhälle tänker vi inte så. Det räcker att ta fram 
Taxeringskalendern eller att läsa lönestatistik. Det är 
inte de yrken som tar sig an, visar omsorg och värnar 
de små och utsatta som står överst i listorna. Där 
hittar vi istället andra yrken.  
 
Varför kan det vara så att Jesus betonar just detta? 
Varför betonar Jesus att den som tar emot ett barn, 
tar emot honom, och i förlängningen att man tar emot 
Gud själv. Vad är det som gör att alla tre evangelierna 
har med just detta med att ta sig an den lille, eller ta 
emot barnet, i sin återberättelse av vad Jesus sa? 
 
Jag har aldrig funderat på det tidigare. All min läsning 
och förståelse av den här texten har varit inriktad på 
att ”bli som ett barn” och att försöka förstå vad det 
innebär, alltså vad man ska ”göra med sig själv” inte 
vad man ska göra för den andre.  
 
Kanske kan det bero på att ett sådant sätt att vara 
återspeglar vem Gud är, det visar på Guds hjärta.  
Gud är en Gud som tar sig an. Guds storhet syns inte i 
hans makt, utan i hans utgivande för oss. Guds hjärta 
ömmar för den som är svag, illa hanterad, utsatt, 
brusten, hjälplös… Gud är barmhärtighetens Gud.  
 
Kanske vill Jesus lära oss något viktigt. Något som 
handlar om att vi inte ska bevaka vår egen position, 
utan något som motverkar jämförelsesjukan.  
 
Det är ett nytt sätt att se på tillvaron och sin egen roll. 
Jämförelsesjukan blir helt plötsligt ointressant. Det 
blir inte viktigt att bevaka sin position och sin plats. 
Det handlar inte längre om att jag, mig, mitt är det 
viktiga utan istället blir den som behöver mitt stöd 
och min hjälp viktig.  
Och man kan, kanske oväntat, upptäcka hur Gud 
kommer en till mötes genom den andre.  
 
Och då händer det egendomliga och fantastiska. Den 
människa som tar sig an och bryr sig om den svage 
och utsatte återspeglar Gud, gör Gud synlig på jorden. 
Människan får bli den Guds avbild hon är tänkt att 
vara. Det är stort. 
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